

إفصاح مصرف قطر الإسلامي (المصرف) لبورصة قطر عن القائمة النهائية للمرشحين لإنتخابات عضوية مجلس إدارة مصرف قطر الإسلامي للدورة الجديدة 2026 – 2028

بالإشارة الى تعليمات هيئة قطر للأسواق المالية وبورصة قطر، وانطلاقاً من مبدأ الإفصاح والشفافية الذي ينتهجه المصرف، نرفق لعنايتكم قائمة المرشحين النهائية لعضوية مجلس إدارة مصرف قطر الإسلامي.

الأعضاء الغير مستقلين

- 1. الشيخ/ جاسم بن حمد بن جاسم بن جبر آل ثاني (ويمثل شركة المرقاب كابيتال)**
 - عضو مجلس الإدارة منذ يونيو 2004 ويتولى رئاسة المجلس منذ أبريل 2005.
 - شغل منصب عضو مجلس إدارة كل من Credit Suisse Group AG و Credit Suisse AG في زيورخ خلال الفترة من أبريل 2010 حتى أبريل 2017.
 - تخرج من كلية ساند هيرست العسكرية الملكية في المملكة المتحدة.
- 2. السيد/ عبداللطيف عبد الله زيد آل محمود (ويمثل دار الشرق للطباعة والنشر والتوزيع)**
 - عضو مجلس الإدارة منذ أبريل 1996 وترأس لجنة التدقيق بالمصرف خلال الفترة من 2001 إلى 2005.
 - شغل عدة مناصب قيادية في قطر للبترول حتى عام 2002، كما كان عضواً في مجلس إدارة شركة الجزيرة للتمويل ورئيساً تنفيذياً لها حتى عام 2008.
 - يشغل حالياً منصب الرئيس التنفيذي لمجموعة دار الشرق.
 - نال درجة البكالوريوس في الإقتصاد وإدارة الأعمال من جامعة سياتل باسيفيك بالولايات المتحدة الأمريكية عام 1982.
- 3. السيد/ محمد عيسى حمد الحسن المهدي (شخصه)**
 - عضو مجلس الإدارة منذ عام 1996.
 - شغل عدة مناصب إدارية في الديوان الأميري بدولة قطر وتولى منصب وزير لشؤون مجلس الوزراء خلال الفترة من 2002 إلى 2005.
 - نال درجة البكالوريوس في إدارة الأعمال من جامعة القاهرة عام 1977، كما حصل على درجة الماجستير في الإدارة من جامعة سياتل بالولايات المتحدة الأمريكية عام 1983.
- 4. السيد/ منصور محمد عبد الفتاح المصلح (شخصه)**
 - عضو مجلس الإدارة منذ أبريل 1996.
 - شغل عدة مناصب في وزارتي الداخلية والدفاع، ويعمل حالياً في الأمانة العامة لمجلس الوزراء.
 - ناشط في مجال الاستثمار العقاري، وسبق أن ترأس مجلس إدارة شركة عقار، ويشغل حالياً عضوية مجلس إدارة شركة الجزيرة للتمويل.
 - حاصل على درجة بكالوريوس في علم الاجتماع من جامعة قطر.
- 5. السيد/ عبد الله سعيد محمد العيدة (ويمثل شركة الزبارة للاستثمار العقاري)**
 - عضو مجلس الإدارة منذ أبريل 2005.
 - يشغل منصب المدير العام لعدد من الشركات العاملة في مجالات الاستثمار العقاري والتجارة والتجزئة.
 - رئيس مجلس إدارة نادي السيلية الرياضي.
 - تلقى تدريباً مطولاً وبرامج متعددة في الإدارة في مراكز متخصصة في بريطانيا.

6. السيد/ سريع ناصر راشد الكعبي (ويمثل مجموعة آل سريع القابضة)
- عضو مجلس إدارة إنماء القابضة.
 - مدير تنفيذي لمجموعة آل سريع القابضة.
 - حاصل على درجة ماجستير في إدارة الأعمال الدولية من لندن.

7. السيد/ خالد محمد أسد رحيمي العمادي (ويمثل شركة النماء لأعمال الصيانة والخدمات)
- الرئيس التنفيذي لمجموعة الرعاية الطبية ومستشفى الأهلي.
 - رئيس مجلس إدارة شركة ماكين القابضة.
 - عضو مجلس إدارة مجموعة الإسلامية للتأمين.
 - حاصل على درجة البكالوريوس في الإدارة والاقتصاد.

8. الشيخ/ جاسم فيصل قاسم فيصل ثاني آل ثاني (ويمثل شركة الفيصل الدولية للاستثمار)
- عضو مجلس الإدارة منذ فبراير 2023.
 - يشغل منصب الرئيس التنفيذي وعضو مجلس الإدارة في شركة الفيصل الدولية للاستثمار في الدوحة.
 - يظطلع بدور رئيسي في مراجعة الحوكمة وترتيبات التمويل وفرص تطوير الأعمال في شركة الفيصل القابضة.
 - حاصل على درجة البكالوريوس في إدارة الأعمال من جامعة ستراثفورد بولاية فيرجينيا في الولايات المتحدة الأمريكية، كما درس في جامعة كارنيجي ميلون في الدوحة.

الأعضاء المستقلين

1. السيد/ ناصر عبدالله سعد آل محمود الشريف

- عضو مجلس الإدارة منذ فبراير 2023 ويرأس لجنة التدقيق وإدارة المخاطر والالتزام.
- مؤسس والرئيس التنفيذي لشركة وايز للاستشارات.
- شغل عضوية مجلس إدارة شركة الضمان للتأمين الإسلامي (بيمة) وعضوية لجنة الاستثمار في عدد من صناديق إدارة الأصول في كيو إنفست.
- حاصل على درجة بكالوريوس العلوم في الهندسة الكهربائية من جامعة جورج واشنطن، وشهادة الماجستير في إدارة المشاريع من جامعة هيوستن.

2. السيدة/ ميثة مبارك راشد الجبر النعيمي

- الوكيل المساعد لشؤون مكتب الرئيس – المجلس الأعلى للقضاء.
- ماجستير تنفيذي – إدارة الأعمال تخصص اقتصاديات التنمية.
- شهادة من البنك الدولي لنتيجة تقرير 2019 بشأن حصول دولة قطر على المرتبة الأولى دولياً بمؤشر التسجيل العقاري – تقرير تنافسية الأعمال 2019.

3. السيد/ فهد سعد شريدة الكعبي

- الرئيس التنفيذي لشركة قطر لتشغيل وإدارة الأملاك القابضة.
- دكتوراه في القانون – جامعة حمد بن خليفة.
- بكالوريوس في إدارة الأعمال والإدارة – جامعة بورتسموث.

Qatar Islamic Bank (QIB) disclosure to Qatar Stock Exchange: the final list of candidates for the elections for membership on the Board of Directors of Qatar Islamic Bank for the new term 2026-2028

Non-independent members

1. Sheikh /Jassim Bin Hamad Bin Jassim Bin Jaber Al Thani (representing Al Mirqab Capital)

- Member of the Board since June 2004 and serving as Chairman since April 2005.
- Vice Chairman of QTerminals and former Board Member of Credit Suisse Group AG and Credit Suisse AG (2010–2017).
- Graduated from the Royal Military Academy Sandhurst in the United Kingdom.

2. Mr. Abdullatif Bin Abdullah Al Mahmoud (representing Dar Al Sharq Group)

- Member of QIB's Board of Directors since April 1996 and former Head of the Bank's Audit Committee from 2001 to 2005.
- Held several senior leadership positions at Qatar Petroleum until 2002 and later served as Board Member and Chief Executive Officer of Al Jazeera Financing until 2008.
- Chief Executive Officer of Al Sharq Group.
- Holds a B.Sc. in Economics & Business Administration from Seattle Pacific University (USA) in 1982.

3. Mr. Mohamed Bin Issa Al Mohammadi (individual)

- Member of the Board of Directors since 1996.
- Held several administrative positions at the Emiri Diwan of Qatar and later served as Minister in charge of the Council of Ministers Affairs from 2002 to 2005.
- Holds a Bachelor's degree in Business Management from Cairo University in 1977 and a MBA from Seattle University (USA) in 1983.

4. Mr. Mansour Mohamed Abdel Fattah Al Musleh (individual)

- Member of the Board of Directors since 1996.
- Held several positions in the Ministries of Interior and Defense and currently serves at the General Secretariat of the Council of Ministers.
- Active in real estate investment activities; formerly Chairman of Aqar Real Estate Company and currently a Board Member of Al Jazeera Financing Company.
- Holds a Bachelor's Degree in Social Science from Qatar University.

5. Mr. Abdullah Saeed Mohamed Al Eidah (representing Al Zubara Real Estate Investment Company WLL)

- Member of the Board of Directors since April 2005.
- General Manager of several companies operating in the trading, real estate investment, and retail sectors.
- Chairman of Al Saliya Sports Club.
- Received extended training courses and several programs in Administration from specialized centers in UK.

6. Mr. Sraiya Nasser Rashid Al-Kaabi (representing Al Sraiya Holding Group)

- Board Member of Enmaa Holding Company.
- Executive Director of Al Sraiya Holding Group.
- Holds a Master's Degree in International Business Administration from UK.

7. Mr. Khalid Mohamed Assad Rahimi Al-Emadi (representing Al-Namaa Company for Maintenance and Services)

- Group Chief Executive Officer of Al Ahli Hospital and Medicare Group.
- Chairman of Mackeen Holding Company.
- Board Member of Islamic Insurance Group.
- Holds a Bachelor in Management and Economics from Qatar University.

8. Sheikh/ Jassim Faisal Qassim Thani Al Thani (representing Al Faisal International for Investment)

- Member of the Board of Directors since February 2023.
- Chief Executive Officer and Board Member at Al Faisal International for Investment in Doha.
- Actively involved in reviewing governance, financing arrangements, and business development opportunities at Al Faisal Holding.
- Holds a Bachelor of Business Administration degree from Stratford University in Virginia (USA), and has also studied at Carnegie Mellon University in Doha.

Independent members

1. Mr. Nasser Abdullah Saad Al Mahmoud Al-Shareef

- Member of the Board of Directors since February 2023 and Head of the Bank's Audit, Risk Management and Compliance Committee.
- Founder and Chief Executive Officer of WISE Consultancy.
- Served on the Board of Damaan Islamic Insurance Company (Beema) and on the Investment Committee of several asset management funds at QInvest.
- Holds a Bachelor of Science in Electrical Engineering from George Washington University and a Master's Certificate in Project Management from the University of Houston.

2. Mrs. Maitha Mubarak Rashid Al Jabr Al-Naemi

- Assistant Undersecretary for the President's Office Affairs – Supreme Judicial Council.
- Executive Master's Degree in Business Administration, specializing in Development Economics.
- World Bank Certificate recognizing Qatar's 1st global ranking in the Property Registration Index – Doing Business Report 2019.

3. Mr. Fahad Saad Shrida Al-Kaabi

- Chief Executive Officer – Amlak Holding.
- Doctorate in Law – Hamad Bin Khalifa University (HBKU).
- B.A. Business and Management – University of Portsmouth.